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Onderwerp:      
Voordracht 11    Zienswijze Provinciale Staten op de gewijzigde 
gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst Noord-Holland Noord 
 
 

De commissie Leefomgeving adviseert: 

De Voordracht Zienswijze PS op de gewijzigde gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst Noord-
Holland Noord als hamerstuk door te geleiden naar de Statenvergadering van maandag 4 maart 2024. 

 

Uittreksel concept-verslag commissie Leefomgeving 15-02-2024: 

5.  A-agenda Gezondheid en Milieu 
5.a  Omgevingsdiensten: Zienswijze Provinciale Staten op de gewijzigde gemeenschappelijke 
  regeling Omgevingsdienst Noord-Holland Noord 
 
Per 1 juli 2022 is de Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr) gewijzigd. Voor 1 juli 2024 moeten alle 
gemeenschappelijke regelingen in Nederland voldoen aan deze nieuwe wetgeving. Het college van 
Gedeputeerde Staten van Noord-Holland vraagt Provinciale Staten om een zienswijze op de voorgestelde 
wijzigingen van de gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst Noord-Holland Noord. Het college zal 
na het ontvangen van de zienswijze deze delen met de omgevingsdienst. 
 
Eerste termijn commissie  
Mevrouw Gordijn (JA21) spreekt haar steun uit voor de zienswijze en benadrukt het belang van het 
naleven van wettelijke termijnen en het waarborgen van participatie binnen de gemeenschappelijke 
regeling. Ze vraagt of de gedeputeerde bereid is de commissie op de hoogte te houden over in hoeverre 
de gemeenschappelijke regeling de zienswijze verwerkt.  
 
De heer Teeuwen (BBB) brengt een punt ter sprake dat misschien niet direct op de agenda staat, maar voor 
zijn partij van belang is: de werking en structuur van de vier omgevingsdiensten in Noord-Holland en hun 
rolverdeling, met name in relatie tot Tata Steel. Hij deelt dat er verwarring ontstond binnen de BBB na een 
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technische briefing door de Noord-Hollandse omgevingsdiensten, waarbij de vraag werd gesteld waarom 
er geen eenduidig aanspreekpunt binnen de omgevingsdiensten is voor zaken gerelateerd aan Tata Steel. 
Het antwoord hierop wees op de mogelijkheid van verschillende belangen en adviezen die kunnen variëren 
afhankelijk van de aanvrager, hetzij een gemeente of een bedrijf zoals Tata Steel. De heer Teeuwen 
verwijst naar het rapport 'Omgevingsdiensten in beeld 2023' van Twynstra Gudde, dat een aanbeveling 
doet voor meer samenwerking en uniformiteit in de rapportages door de Omgevingsdiensten. De BBB 
hoopt op steun van andere commissieleden voor deze benadering. 
 
De heer Stulemeijer (50PLUS) licht toe dat deze aanpassing bedoeld is om de regeling in lijn te brengen 
met de Wet gemeenschappelijke regelingen en de Wet normalisering rechtspositie ambtenaren. Ook wordt 
hiermee gevolg gegeven aan de zienswijze van Noord-Holland betreffende de governance van de 
Randstedelijke Rekenkamer. De heer Stulemeijer beschouwt dit als een positieve ontwikkeling. Hij 
memoreert dat Provinciale Staten op 6 november 2023 besloten hebben om geen zienswijze in te dienen, 
net als de andere deelnemers aan de regeling, waardoor 50PLUS akkoord gaat met de nu voorgestelde 
regeling.  
 
Statenlid Laport (GL) sluit zich aan bij het punt van collega Gordijn over het belang van participatie en het 
naleven van wettelijke termijnen binnen de gemeenschappelijke regelingen. Ook GroenLinks vindt het 
essentieel dat deze aspecten goed gewaarborgd zijn. 
 
Daarnaast brengt Statenlid Laport een specifieke vraag naar voren over de gevolgen als een deelnemer aan 
een gemeenschappelijke regeling uittreedt of ophoudt te bestaan, bijvoorbeeld door fusies. Hij toont 
interesse in wat er in zulke situaties gebeurt en geeft aan dat een schriftelijke beantwoording van deze 
vraag ook acceptabel is.  
 
De heer Roosendaal (VVD) uit zijn zorg over de situatie waarin een meerderheid van de deelnemende 
gemeentes besluit extra financiering toe te wijzen aan een omgevingsdienst, wat financiële druk kan 
leggen op gemeentes die minder financiële middelen hebben. Dit roept de vraag op hoe te voorkomen dat 
sommige gemeentes door dergelijke besluiten moeite hebben hun begroting rond te krijgen. 
 
Daarnaast spreekt de heer Roosendaal zijn steun uit voor de oproep van de BoerBurgerBeweging tot meer 
uniformering in de werkwijze van omgevingsdiensten. Hij benadrukt ook het belang van het evalueren van 
de organisatie van de omgevingsdiensten na enkele jaren van functioneren, met als doel een betere 
verdeling en bundeling van expertise in Nederland te onderzoeken.  
 
Eerste termijn Gedeputeerde Staten  
Gedeputeerde Beemsterboer reageert dankbaar op de steun voor de zienswijze.  
 
De gedeputeerde verzekert JA21 dat de Staten op de hoogte gehouden zullen worden over de mate waarin 
de zienswijze in de gemeenschappelijke regeling wordt verwerkt. Hoewel er theoretisch een kans bestaat 
dat de zienswijze niet wordt overgenomen, acht gedeputeerde Beemsterboer die kans erg klein en gaat hij 
ervan uit dat deze wordt overgenomen. 
 
Met betrekking tot de oproep van de BBB voor meer samenwerking, verwijst gedeputeerde Beemsterboer 
naar het onderzoek van Twynstra Gudde. De uitkomsten van dit onderzoek hebben geleid tot een 
landelijke beweging die de robuustheid van alle omgevingsdiensten onder de loep neemt, met als doel 
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hun toekomstbestendigheid te waarborgen. In Noord-Holland ziet hij dat dit een steeds intensievere 
samenwerking tussen de omgevingsdiensten stimuleert, wat positief is voor de behandeling van 
aanvragen die meerdere omgevingsdiensten betreffen. Gedeputeerde Beemsterboer concludeert dat er een 
positieve beweging is richting verbetering en samenwerking. 
 
Gedeputeerde Beemsterboer geeft in reactie op de vraag van GroenLinks antwoord op wat er gebeurt bij 
uittreding of wanneer een deelnemer aan een gemeenschappelijke regeling ophoudt te bestaan, zoals bij 
een fusie. Bij een van de aandachtspunten in de voordracht wordt uittreding toegelicht. De bestaande 
regeling kan als prima en gebruikelijk worden beschouwd. Gedeputeerde Beemsterboer geeft aan dat in 
dergelijke gevallen de betrokken partijen om tafel moeten gaan om de situatie te bespreken, waarbij vaak 
standaardprocedures en -teksten worden gebruikt. Hij biedt aan de informatie schriftelijk te verstrekken, 
maar dit is zeer uitgebreide informatie en de gedeputeerde verwacht niet dat dit veel nieuwe inzichten zal 
opleveren. 
 
Daarnaast reageert hij op de door de VVD aangekaarte financiële zorgen. Naar aanleiding van de discussie 
rondom de robuustheidscriteria van omgevingsdiensten erkent hij dat er een noodzaak is om de 
organisaties te versterken, vooral in het licht van de verwachte financiële tekorten bij gemeenten in 2026. 
Deze kwestie wordt intensief besproken, wat aantoont dat de financiële duurzaamheid en de versterking 
van de omgevingsdiensten belangrijke onderwerpen zijn in de huidige beleidsdiscussies. 
 
 
 
Tweede termijn commissie  
De heer Teeuwen (BBB) bedankt gedeputeerde Beemsterboer voor zijn uitleg maar heeft behoefte aan een 
verdere concretisering, bijvoorbeeld in de vorm van een stappenplan. De BBB overweegt een motie op dit 
onderwerp.  
 
Tweede termijn Gedeputeerde Staten  
Gedeputeerde Beemsterboer geeft aan dat hij eerst wil nagaan of het verstandig is om op dit moment al 
toezeggingen te doen en belooft op een later moment hierop terug te komen.  
 
De heer Teeuwen (BBB) dankt voor deze toezegging. 
 
De heer Roosendaal (VVD) stelt voor om een evaluatiesessie te organiseren met de gedeputeerde en de 
betrokken commissie, specifiek gericht op de toekomst van de omgevingsdiensten. Hij benadrukt het 
belang van niet alleen het bespreken van de robuustheid en samenwerking tussen omgevingsdiensten, 
maar ook het overwegen van een duidelijkere scheiding tussen provinciale en gemeentelijke 
verantwoordelijkheden. De heer Roosendaal oppert het idee dat bestuurlijk Nederland eenvoudiger kan 
worden gemaakt door omgevingsdiensten volledig onder provinciale verantwoordelijkheid te brengen, 
waardoor er slechts met één partij hoeft te worden samengewerkt. Dit zou mogelijk een herverdeling van 
middelen vanuit gemeentefondsen naar de provincie vereisen.  
 
Gedeputeerde Beemsterboer reageert positief op het voorstel van de heer Roosendaal voor een 
evaluatiesessie, en suggereert dat een technische briefing over de werking van de omgevingsdiensten 
wellicht een geschikter format zou zijn om de discussie te voeren. Hij wijst erop dat de discussie over de 
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verdeling van taken tussen provinciale en gemeentelijke verantwoordelijkheden, gezien deze gegrond zijn 
in wettelijke taken, eigenlijk meer thuishoort in de Tweede Kamer dan op provinciaal niveau.  
 
De heer Roosendaal (VVD) verduidelijkt zijn standpunt door aan te geven dat zijn zorg niet zozeer de 
taken van de omgevingsdiensten betreft, aangezien die helder gedefinieerd zijn, maar meer gericht is op 
de financieringsstructuur. Hij stelt voor om in een technische briefing of een vergelijkbare setting te 
overwegen hoe deze structuur mogelijk efficiënter en effectiever kan worden gemaakt, en hoe dit 
standpunt mogelijk gecommuniceerd kan worden richting de Tweede Kamer.  
 
Gedeputeerde Beemsterboer aanvaardt dit voorstel.  
 
De heer Van der Heijden (D66) reageert op het voorstel van de heer Roosendaal en suggereert dat, naast 
de genoemde technische briefing, een expertsessie ook een mogelijkheid zou kunnen zijn om dieper in te 
gaan op het onderwerp. Hij geeft echter aan dat zo'n sessie misschien te uitgebreid zou zijn voor dit 
specifieke onderwerp.  
 
De voorzitter constateert dat dit het geval is en dat de voordracht Zienswijze Provinciale Staten op de 
gewijzigde gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst Noord-Holland Noord als hamerstuk kan 
worden doorgeleid naar de Statenvergadering van 4 maart 2024. Het verslag van deze 
commissiebespreking zal aan de PS-stukken worden toegevoegd. 
 


